
1 

 

BROI.0012.3.9.2016 

 

 

Protokół nr 17/16 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

z dnia  1 grudnia 2016  roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu dnia 1 grudnia 

2016 roku o godzinie 10:15
 
otworzył obrady Komisji  Edukacji, Kultury. Powitał członków 

Komisji, Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu, Pana Starostę Włocławskiego, 

Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju – Marka Górecznego, Naczelnika Wydziału 

Edukacji i Spraw Społecznych – Roberta Pawłowskiego, Pana Piotra Chrzanowskiego – 

pracownika Wydziału Inwestycji i Rozwoju oraz Panią Monikę Leśniewską - pracownika 

Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych. 

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali porządek obrad. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do 

porządku obrad? 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołów: nr 14/16 z dnia 25 października 2016 r., nr 15/16 z dnia 28 

października 2016 r., 16/16 z dnia 28 października 2016 r.  

5) Informacja Zarządu Powiatu o pozyskiwaniu środków pozabudżetowych na realizację 

projektów edukacyjnych, kulturalnych i sportowych w roku 2015. 

6) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski.  

7) Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2017 rocznego Programu 

współpracy  Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego.  

8) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 

lata 2017 – 2023. 

9) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  
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10) Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku 

na rok 2017.  

11) Sprawy różne. 

12) Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że w dniu dzisiejszym członkowie Komisji otrzymali 

2 dodatkowe materiały tj.: 

 Sprawozdanie za lata 2014-2015 Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji 

„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2014-

2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku uchwałą nr XXXVII/339/14 z 

dnia 26 września 2014 roku.  

 Analiza planu zadań rzeczowych na rok szkolny 2017/2018. 

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby punkt Sprawozdanie za lata 2014-2015 Zarządu 

Powiatu we Włocławku z realizacji „Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu 

Włocławskiego na lata 2014-2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku uchwałą nr 

XXXVII/339/14 z dnia 26 września 2014 roku wprowadzić do porządku obrad jako punkt 10 a 

punkt Analiza planu zadań rzeczowych na rok szkolny 2017/2018 jako punkt 11. 

Dotychczasowy punkt 11 będzie punktem 12 a punkt 12 będzie punktem 13. Porządek obrad 

będzie się składał z 14 punktów.  Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest 

za wprowadzeniem do porządku obrad punktu pod nazwą: Sprawozdanie za lata 2014-2015 

Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji „Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami 

Powiatu Włocławskiego na lata 2014-2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku 

uchwałą nr XXXVII/339/14 z dnia 26 września 2014 roku i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad 

punktu pod nazwą: Analiza planu zadań rzeczowych na rok szkolny 2017/2018 i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem poszerzonego porządku obrad i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołów: nr 14/16 z dnia 25 października 2016 r., nr 15/16 z dnia 28 

października 2016 r., 16/16 z dnia 28 października 2016 r.  

5) Informacja Zarządu Powiatu o pozyskiwaniu środków pozabudżetowych na realizację 

projektów edukacyjnych, kulturalnych i sportowych w roku 2015. 
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6) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski.  

7) Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2017 rocznego Programu 

współpracy  Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego.  

8) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 

lata 2017 – 2023. 

9) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  

10) Sprawozdanie za lata 2014-2015 Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji 

„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2014-

2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku uchwałą nr XXXVII/339/14 z 

dnia 26 września 2014 roku.  

11) Analiza planu zadań rzeczowych na rok szkolny 2017/2018. 

12) Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku 

na rok 2017.  

13) Sprawy różne. 

14) Zamknięcie obrad Komisji. 

 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4) Przyjęcie protokołów: nr 14/16 z dnia 25 października 2016 r., nr 15/16 z dnia 28 

października 2016 r., 16/16 z dnia 28 października 2016 r.  

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, iż z wyjazdowych  posiedzeń komisji zostały 

sporządzone protokoły, które były do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący zapytał radnych, czy mają uwagi do przedłożonych protokołów? Uwag nie 

było, dlatego zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 14/16 z dnia 25 października 2016 

roku i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 4 

Przeciwko – 0  

Wstrzymało się – 0 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 15/16 z dnia 28 

października 2016 roku i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 4 

Przeciwko – 0  

Wstrzymało się – 0 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 16/16 z dnia 28 

października 2016 roku i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 4 

Przeciwko – 0  

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonych głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

protokoły: nr 14/16 z dnia 25 października 2016 roku, nr 15/16 z dnia 28 października 2016 

roku, nr 16/16 z dnia 28 października 2016 roku zostały przyjęte.  
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5) Informacja Zarządu Powiatu o pozyskiwaniu środków pozabudżetowych na 

realizację projektów edukacyjnych, kulturalnych i sportowych w roku 2015. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem otrzymali Informację 

Zarządu Powiatu o pozyskiwaniu środków pozabudżetowych na realizację projektów 

edukacyjnych, kulturalnych i sportowych w roku 2015. Przewodniczący Komisji poprosił 

Pana Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju o przedstawienie tematu.  

Pan Marek Góreczny – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju poinformował, że 

powiat włocławski w roku 2015 pozyskał środki pozabudżetowe na realizację projektu 

edukacyjnego pn. „Kompleksowe wspomaganie rozwoju szkół i przedszkoli w powiecie 

włocławskim”.  Projekt ten był realizowany od 1.10.2013 r. do 31.07.2015 r.  Koszt projektu 

ogółem 1 506 516,68 zł., z czego zrealizowano 1 492 841, 15 zł. W roku 2015 zrealizowano 

475 858,47 zł. W roku 2015 to był czas, kiedy środki na lata 2014-2020 nie zostały jeszcze 

uruchomione w związku  z tym powiat włocławski nie aplikował o żadne środki na projekty 

związane z edukacją, kulturą i sportem.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację 

Zarządu Powiatu o pozyskiwaniu środków pozabudżetowych na realizację projektów 

edukacyjnych, kulturalnych i sportowych w roku 2015. 

Informacja Zarządu Powiatu o pozyskiwaniu środków pozabudżetowych na realizację 

projektów edukacyjnych, kulturalnych i sportowych w roku 2015 stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu.  

 

 

6) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski. Przewodniczący Komisji 

zwrócił uwagę, że w dostarczonym materiale są w niektórych przypadkach dane za rok 

2014/2015 a w planie pracy zawarta informacja miała dotyczyć roku 2015/2016.  

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że te błędne daty są pomyłką pisarską wynikającą z wprowadzania danych do 

istniejącego schematu. Przewodniczący Komisji zapytał, czy dane znajdujące się w 

informacji dotyczą roku 2015/2016? 

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że tak. Wszelkie informacje są przygotowywane na podstawie informacji 

przesłanych przez dyrektorów placówek na rok 2015/2016. 

Przewodniczący Komisji poprosił Panią Monikę Leśniewską o wprowadzenie do tematu. 

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że zbiorcza informacja dotyczy realizowania zadań oświatowych. Są zebrane 

informacje o liczbie uczniów w poszczególnych szkołach dla którego organem prowadzącym 

jest powiat włocławski. Są one weryfikowane na podstawie systemu informacji oświatowej. 

Stan jest zarówno na dzień 30 marca jak i na dzień 30 września. Ponadto w informacjach 

zawarte jest również sprawozdanie z działalności poradni psychologiczno-pedagogicznych, 

które było rozpatrywane odrębnie na Zarządzie Powiatu jeśli chodzi o działalność tych 

poradni oraz zestawienie etatów nauczycielskich zarówno w szkołach jak i w poradniach. 

Informacja ta zawiera w sobie dane dotyczące bazy placówek oświatowych, które nie ulegają 

wielkim zmianom na dzień dzisiejszy w porównaniu z latami ubiegłymi oraz dane dotyczące 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, o tym na jakich kierunkach nauczyciele kształcą się 
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na studiach podyplomowych, ewentualne szkolenia. Z ostatniego spotkania z Kujawsko-

Pomorskim Kuratorem Oświaty Pani Monika Leśniewska uzyskała informacje, że od 

przyszłego roku szkolnego schemat przekazywania informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych na terenie województwa kujawsko-pomorskiego ma zostać ujednolicony.  

Przewodniczący Komisji zapytał, z czego wynika tak bogaty zbiór biblioteczny w ZS w 

Lubrańcu w liczbie 13 612 w porównaniu do innych szkół? Komisja była na posiedzeniu 

wyjazdowym w tej w szkole i nie widziała tam takiej liczby woluminów.  

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że podejrzewa, iż większość stanowią podręczniki ewentualnie czasopisma. Z 

tego co Pani Leśniewska wie, to z rozmów dyrektorem wynika, że część tych rzeczy jest 

niewykorzystywana. Materiały przedawnione w przyszłym roku nie będą wchodziły w skład 

tej biblioteki. Wydział zbiera również informację do Narodowego Programu Czytelnictwa i ta 

liczba się powtórzyła, w związku z tym Pani Leśniewska nie sądzi, żeby tam był jakiś błąd.  

Przewodniczący Komisji zapytał o koszt utrzymania 1 ucznia w LO w Kowalu, który w 

dużym stopniu odbiega od pozostałych szkół? Przewodniczący Komisji zdaje sobie sprawę z 

tego, że nabór do tej szkoły jest bardzo niski i z tego wynika tak duży koszt utrzymania 

jednego ucznia. Przewodniczący Komisji zapytał, czy te procesy są w jakiś sposób 

monitorowane w poszczególnych szkołach. Na początku roku ustalając plan pracy komisji 

członkowie komisji prosili o bieżące, kwartalne monitorowanie kosztów związanych  z 

prowadzeniem szkół powiatowych. Takie zobowiązanie padło. Przewodniczący Komisji 

zapytał Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych, czy jest to realizowane i jak ma 

się to w perspektywie dłuższego czasu? Może się okazać, że po nowym roku komisja dowie 

się, że nauczycielom znów należą się wysokie wyrównania jeśli chodzi o wynagrodzenia.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, że zbliża się okres 

radyklanych zmian w oświacie. Również wpłynie to na organizacje placówek oświatowych. Z 

tego co wiadomo to licea ogólnokształcące mają być liceami 4 letnimi, szkoły techniczne 5 

letnimi, wydłużony ma zostać okres edukacji w technikach, które również są w szkołach 

powiatowych. Wydział monitoruje na bieżąco kwestie dotyczące naszych szkół. Przed 

reformą oświaty jest wiele niewiadomych, ponieważ nie ma jeszcze szczegółowych 

wytycznych. Dla organu prowadzącego jakim jest powiat będzie więcej klas co będzie miała 

wpływ na wyższą subwencje oświatową.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy jest jakaś perspektywa naprawy stanu kosztów 

utrzymania ucznia w LO w Kowalu? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, że organ prowadzący 

stara się co roku otwierać nowe kierunki kształcenia. W chwili obecnej nie ma radykalnych 

założeń ani innych kierunków. Koszty są jak najbardziej. Otwieranie kierunków,  zdobywanie 

wiedzy i wykształcenia dla mieszkańców powiatu włocławskiego są jedną z ważniejszych 

rzeczy, dlatego wolą organu prowadzącego było to, aby tej młodzieży z terenu Kowala 

zapewnić szeroką ofertę edukacyjną.  

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że jeśli chodzi o LO w Kowalu i koszty kształcenia to należy zwrócić uwagę na 

to, że w klasie II LO uczy się dwoje uczniów: 1 uczennica z niepełnosprawnością sprzężoną a 

drugi uczeń  z zespołem Aspergera. Tak naprawdę koszt kształcenia, dodatkowe zajęcia  w 

ramach rewalidacji mają znaczny wpływ na podniesienie kosztów kształcenia w szkole. 

Porównując koszty kształcenia w LO w Kowalu i LO w Lubrańcu to 5 000  zł różnicy wynika 

również z kształcenia uczniów, którzy mają takie a nie inne niepełnosprawności. Subwencja 

oświatowa na ucznia z niepełnosprawnością sprzężoną z zespołem Aspergera to jest około 5 

000 zł miesięcznie.  

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że  z tego co wie to są realizowane dodatkowe godziny 

w szkołach ponadgimnazjalnych. Radny zapytał, czy to jest również związane z tym, aby nie 

wypłacać nauczycielom dodatkowych środków finansowych? 
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Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że wynika to również z komunikatu informującego o nie realizacji godzin 

wynikających z art. 42 Karty Nauczyciela i komunikatem Kuratora Oświaty, który pojawił się 

na stronie internetowej w dniu 1 września, że wszelkie zajęcia pozalekcyjne nie powinny się 

odbywać nieodpłatnie. W związku  z tym wydział poprosił dyrektorów o wykaz zajęć 

pozalekcyjnych, które są prowadzone w szkołach i wyrównanie wynagrodzenia za te zajęcia.   

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że w informacji o egzaminach maturalnych zabrakło 

przedmiotu „matematyka”. Został ujęty język polski i języki obce a pominięto matematykę 

oraz przedmioty dodatkowe z których młodzież zdaje egzaminy maturalne. Radny 

powiedział, że między szkołami są duże rozbieżności jeśli chodzi o koszty utrzymania. 

Najwyższy koszt utrzymania jest w liceach biorąc pod uwagę wysokość subwencji. Radny 

zaproponował, aby zrobić dokładną analizę tych kosztów. Według radnego w kosztach ujęte 

są również remonty i inwestycje. To również zniekształca ten obraz. W przyszłości jeśli 

będzie sporządzana taka informacja to radny zaproponował, aby koszty remontów ująć 

oddzielnie. Należy pokazać ile bezpośrednio kosztuje uczeń w szkole. W analizie można ująć 

koszty bezpośrednio dotyczące nauczycieli, utrzymania budynków. Przewodniczący Komisji 

powiedział, ze radny przedstawił sugestie, aby przy kolejnym sporządzaniu takiej informacji 

wydział wziął pod uwagę te wskazówki.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, że wszystkie uwagi 

przedstawione przez członków komisji zostaną uwzględnione i w przyszłości w jakiejkolwiek 

przedstawionej informacji zostaną zawarte. 

Przewodniczący Komisji poprosił, aby materiały, które zostają przedkładane na posiedzenie 

komisji zostały wcześniej przeczytane, ponieważ w tej informacji jest więcej błędów.  

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że w informacji należy wprowadzić następujące poprawki: na stronie 9 lata 

2014/2014 poprawić na lata 2015/2016; na stronie 10 lata 2014/2015 poprawić na lata 

2015/2016; na stronie 17 lata 2014/2015 poprawić na lata 2015/2016; na stronie 18 lata 

2014/2015 poprawić na lata 2015/2016, na stronie 22 lata 2014/2015 zamienić na lata 

2015/2016; na stronie 22 rok 2014 poprawić na rok 2015; na stronie 24 rok 2014 poprawić na 

rok 2015.; na stronie 26 lata 2014/2015 poprawić na  lata 2015/2016; na stronie 28 lata 

2014/2015 poprawić na lata 2015/2016; na stronie 28  zwrot „na dzień 31.08.2012” zamienić 

na zwrot „na dzień 31.09.2016”; na stronie 28 lata 2014/2015 zamienić na lata 2015/2016.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację o 

stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Powiat Włocławski wraz z poprawkami zaproponowanymi przez Panią 

Monikę Leśniewską – pracownika Wydziału Edukacji i Spraw społecznych.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

 

7) Analiza projektu uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2017 rocznego Programu 

współpracy  Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 

publicznego.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2017 rocznego Programu współpracy  

Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, których cele 

statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego. Przewodniczący Komisji 

zapytał, czy członkowie komisji mają uwagi bądź pytania do przedłożonego projektu 

uchwały? 
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Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji, kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2017 rocznego 

Programu współpracy  Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego glosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2017 rocznego 

Programu współpracy  Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego. 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia na rok 2017 rocznego Programu współpracy  Powiatu 

Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, których cele statutowe 

obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

 

 

 

8) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 

lata 2017 – 2023. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023. Przewodniczący Komisji 

poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie tematu. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że art. 230 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych stanowi, iż sporządzenie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

należy wyłącznie do zarządu powiatu jednostki samorządu terytorialnego. Wieloletnia 

prognoza Finansowa Powiatu Włocławskiego przygotowana została na lata 2017-2023. 

Długość okresu objętego prognozą wynika z art. 227 ust. 2 ustawy o finansach publicznych.  

Z wymienionych przepisów wynika, że prognozę należy sporządzić na czas nie krótszy niż 

okres, na jaki przyjęto limity wydatków dla przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3. 

Jednocześnie ustawa wskazuje, iż prognozę kwoty długu, stanowiącą integralną część 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, sporządza się na okres, na który zaciągnięto oraz planuje 

się zaciągnąć zobowiązania. Wieloletnia prognoza finansowa została przygotowana na lata 

2017-2023 i została ona opracowana z uwzględnianiem przewidywanych zadań 

inwestycyjnych na rok 2017, na pokrycie deficytu, który w tymże okresie czasu na kwotę 

ponad 8 mln zł będzie rozpatrywany jak również zabezpieczenie deficytu zaciągnięciem 

kredytu długoterminowego. Bo takowy w tej chwili Skarbnik może omawiać, ponieważ nie 

ma jeszcze zakończono okresu sprawozdawczego na dzień 31 grudzień 2016 r. Wobec 

powyższego kredyty planuje się ze spłatą do roku 2023. To jest kredyt w  wysokości  ponad 8 

mln zł na pokrycie tego deficytu i  na pokrycie spłat zobowiązań wynikających z 

zaciągniętych pożyczek przez Powiat Włocławki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Skarbnik zaznaczyła, że wskaźniki, które 

nakłada ustawa o finansach publicznych zostały spełnione. Podjęcie uchwały budżetowej w 

tym zakresie nie powinno być zagrożone jeśli chodzi o spełnienie tych wskaźników. Opinia 

RIO w zakresie przedłożonego projektu jest przygotowywana. Na dzień dzisiejszy Skarbnik 

posiada informacje, że opinia jest opracowywana i zostanie wydana na początku grudnia. 

Załącznik nr 2 przedstawia zadania, które mają zostać wykonane. Skarbnik zwróciła uwagę 
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na wydatki majątkowe. Zaplanowane zadania są przy udziale środków zewnętrznych to jest 

Rozbudowa Drogi Powiatowej nr 2905C Szpetal Górny – Kulin oraz Rozbudowa drogi 

powiatowej nr 2807C Osięciny-Wieniec-Włocławek. Ponadto została ujęta również budowa 2 

budynków mieszkalnych jednorodzinnych dla potrzeb  wychowanków Domu Dziecka w 

Lubieniu Kujawskim wraz infrastrukturą oraz budową windy dla osób niepełnosprawnych dla 

budynku Starostwa Powiatowego ul. Cyganka 28. W roku bieżącym na windę nie udało się 

przeprowadzić procedur przetargowych i wyłonić wykonawcy, ale jest podpisana umowa w 

ramach środków z PFRON-u i to zadanie ma zostać zrealizowane w roku przyszłym.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że na jednym z posiedzeń Komisji członkowie komisji 

składali wnioski do projektu budżetu na 2017 rok. Radny Andrzej Stasiak zaproponował, aby 

doinwestować pracownie biologiczne, chemiczne, komputerowe. Przewodniczący Komisji 

zapytał, czy wnioski te zostały ujęte w projekcie budżetu? 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że wszystkie wnioski zostały przedstawione na 

posiedzeniu Zarządu Powiatu we Włocławku. Zarząd rozpatrywał m.in.: sprawy dotyczy 

realizacji wydatków w roku przyszłym dotyczące szkół i wziął pod uwagę propozycje 

komisji, aczkolwiek zobowiązał Wydział Inwestycji i Rozwoju, aby rozeznał problem 

związany z zadaniami szkół zawodowych z możliwością pozyskania środków w ramach 

programów, które dają możliwość doposażenia szkół zawodowych. W budżecie nie ma 

bezpośrednio zabezpieczonych środków na to doposażenie szkół,  aczkolwiek na wkład 

własny jest zabezpieczona rezerwa celowa na nieplanowane wydatki w oświacie i 

edukacyjnej opiece-wychowawczej. Jeśli zostałby utworzony taki program, gdzie powiat 

mógłby wystąpić z wnioskiem to będzie to monitorowane na bieżąco. Zarząd widzi problem 

doposażenia tych pracowni. Trudno jest na chwilę obecną wskazać potrzebę w każdej 

palcówce. Utworzona jest częściowo rezerwa ceowa na wydatki bieżące, jeśli zrodzi się 

możliwość pozyskania środków z ministerstwa, ponieważ są te programy, które umożliwiają 

doposażenie pracowni, to zostanie ona uruchomiona  

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że diagnoza w zakresie potrzeb szkół zawodowych została przeprowadzona w 

sierpniu tego roku i te materiały znajdują się w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych. 

Diagnoza została przeprowadzona na potrzeby przygotowania się do składnia wniosku w 

działaniu 10.1. Diagnoza został przeprowadzona i wydział posiada materiały co szkoła 

posiada i rzeczywiście co potrzebuje, zarówno jeśli chodzi o pomoce dydaktyczne jak i 

infrastrukturę, warsztaty. 

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że dyrektor powinien widzieć potrzeby szkoły i o to 

zabiegać.  

Skarbnik Powiatu powiedział, że potrzebę zgłasza  potrzeby, ale to wszystko musi zostać 

przeanalizowane. Są odpowiednie służby i wydziały, które są w stanie skoordynować te 

prace.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że w punkcie 5 porządku obrad dzisiejszego 

posiedzenia została przedstawiona Informacja Zarządu Powiatu o pozyskiwaniu środków 

pozabudżetowych na realizację projektów edukacyjnych, kulturalnych i sportowych w roku 

2015. Z której wynika, że w ostatnich latach był realizowany tylko jeden taki program. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy nie ma innych programów z których można byłoby 

dofinansować szkoły powiatowe w zakresie potrzeb edukacyjnych.  

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że Urząd Marszałkowski w Toruniu składał wniosek w którym powiat 

włocławski był partnerem o pozyskanie środków dotyczących kształtowania kompetencji 

kluczowych w szkołach.  Wniosek przeszedł analizę formalną, ale nie wiadomo jak dalej 

pootacza się dalsze losy tego wniosku. Powiat wspólnie z Urzędem Marszałkowskim 

aplikował o środki zewnętrzne.  
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Radny Wojciech Rudziński powiedział, że w innych województwach te programy ruszyły. 

Środki są ograniczone a programy dopiero będą przygotowywane w województwie kujawsko-

pomorskim.  

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że komisja sobie zdaje sprawę że za szkoły 

odpowiedzialny jest dyrektor. Komisja poprzez swoje działania chce wspomóc dyrektorów, 

którzy uzależnieni są od powiatu i należy im dodać odwagi. Radny zna przykłady, że 

pracownia biologiczna posiada 1-3 mikroskopy a klasa liczy 20 osób i pojawia się problem 

jak prowadzić zajęcia w danym temacie, kiedy należy coś zobaczyć przez mikroskop. Sprzęt 

komputerowy 12 letni również nie spełnia wymagań, ponieważ w większości wypadków 

uczniowie  mają lepsze sprzęty w domu. Należy się zastanowić jak zachęcić młodzież do 

szkół powiatowych jeśli wyposażenie szkół jest na niskim poziomie. Remonty swoją drogą, 

ale ważna jest kadra nauczycielska, która musi na czymś pracować i mieć do dyspozycji 

narzędzia, którymi uczniowie będą te wiedze pozyskiwać.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, że wydział jest w stałym 

kontakcie z dyrektorami wszystkich placówek oświatowych. Wydział jest przygotowany ma 

sporządzone oceny, diagnozy. Wydział sukcesywnie stara się mobilizować dyrektorów do 

tego, aby pozyskiwać środki z zewnątrz.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

9) Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, ze wraz zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na rok 2017. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Skarbnik o 

przedstawienie tematu. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że budżet Powiatu Włocławskiego na 2017 rok zamyka 

się po stronie dochodów kwotą 82.134.095 zł  natomiast po stronie wydatków kwotą 

90.392.419 zł, tak więc w planowanym budżecie na 2017 rok wystąpi deficyt budżetowy w 

wysokości 8.258.324 zł (co stanowi 10,05 % planowanych na 2017r. dochodów ogółem), 

który planuje się pokryć bankowym kredytem długoterminowym. Planuje się, że dochody 

budżetu Powiatu Włocławskiego w 2017 roku będą stanowiły: dochody własne w wysokości 

30.767.539 zł, co stanowi  37,46% dochodów ogółem, planowane dotacje celowe z budżetu 

państwa – 15.379.578 zł, co stanowi 18,72% dochodów ogółem – 6.000.000 zł – dochodów 

majątkowych, co stanowi 7,30% dochodów ogółem, Subwencja ogólna w kwocie –  

27.320.293 zł, Środki finansowe na realizację projektów z udziałem środków finansowych z 

Unii Europejskiej – 2.666.725 zł, co stanowi 3,25% ogółem planowanych dochodów. 

Planowane wydatki budżetu powiatu na 2017 rok zamykają się kwotą – 90.392.419 zł z tego: 
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wydatki bieżące – 66.792.021  zł, tj. 73,89 % ogółem planowanych wydatków (w tym płace i 

pochodne – 32.944.691 zł), wydatki majątkowe – 23.600.398 tj. 26,11% planowanych 

wydatków ogółem. Skarbnik poinformowała, że  z tego co wie to RIO jest w trakcie 

opracowywania opinii zarówno do Wieloletniej Prognozy Finansowej jak i do projektu 

budżetu na rok 2017.  Jeszcze nie wiadomo jak zakończy się wykonanie budżetu na 2016 rok. 

Na chwilę obecną nie będzie potrzeby zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie 

deficytu roku 2016. Skarbnik to sprawdza i monitoruje na bieżąco. Nadwyżki wypracowane 

przez powiat w latach ubiegłych powinny ten deficyt pokryć. Dlatego nie są podejmowane ze 

strony zarządu działania zmierzające do wywołania uchwały o zabezpieczeniu pokrycia 

deficytu kredytem. Wszystko zależy od sytuacji jak zakończy się rok bieżący i jakie dochody 

w przyszłym roku wpłyną do budżetu, ponieważ to będzie generowało wynik 

przyszłorocznego budżetu. Skarbnik powiedziała, że budżet na rok 2017 jest budżetem 

trudnym, ponieważ ponad 23 600 000 zł wydatków  inwestycyjnych przy założeniu, że 

wszystkie założone dochody do  powiatu włocławskiego wpłyną to zagrożenia nie będzie. Ale 

w przyszłych latach powiat będzie chciał również inwestować, a jeśli kolejny rok nie ma 

możliwości wypracowania nadwyżki to te możliwości będą się automatycznie skracały. Nie 

jest to rzeczą niemożliwą, aby takowych działań nie podejmować  w roku przyszłym z 

zachowaniem ostrożności. Skarbnik nie może wstrzymywać zarządu od zadań 

inwestycyjnych a jedynie informować o ryzyku jakie może nastąpić w  danym okresie 

realizacji budżetu. Pozyskane dwa wnioski, które zyskały akceptacje przeszły i są na liście 

rankingowej dofinansowania dają powiatowi 6 mln zł. To są duże środki finansowe po które 

warto sięgać i na które należy zabezpieczać wkład własny. Oczywiście są pozostałe zadania o 

których zarząd biorąc pod uwagę informacje rozstrzyga, czy będą podejmowane i będzie 

prosił rade o zgodę i realizacje takiego budżetu. To jest np. zadanie polegające na 

termomodernizacji ZS w Lubrańcu. Ta szkoła rzeczywiście na dzień dzisiejszy po analizie 

wszystkich szkół powiatowych wymaga takiego zadania. ZS w Lubrańcu Marysinie również 

potrzebuje większych nakładów. To generuje konieczność wkładu własnego, ponieważ 

Skarbnik nie ma żadnego potwierdzenia z Wydziału Inwestycji, że będzie możliwość 

ubiegania o środki zewnętrzne na realizacje tych zadań. Ta sytuacja będzie wymuszała, że te 

środki własne powiat będzie musiał na te zadania znaleźć. Wydział Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomości potrzebuje zabezpieczenia lokalowego i podjęcia działań takich które 

doprowadzą do poprawy tych warunków. W związku  z tym częściowo zostały zabezpieczone 

środki w  budżecie, to będą środki własne na które należy znaleźć źródło pokrycia i dlatego 

jest planowany kredyt długoterminowy. Nie są zaplanowane środki w budżecie w 

przyszłorocznym ani tegorocznym z tytułu sprzedaży nieruchomości w Brzeziu. 

Postepowanie przetargowe jeszcze trwa. Trudno przewidzieć taki wpływ gotówki jeśli ona się 

pojawi to jak najbardziej będzie poprawiała sytuacje przyszłorocznego budżetu. Jeśli chodzi o 

ten budżet to duże zmiany nie zostaną poczynione. Jedynie można potwierdzić, że deficyt 

będzie mniejszy o kwotę wpływu dochodów.  

Przewodniczący Komisji zapytał na jakim etapie jest postepowanie przetargowe? 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że w tej chwili jest ogłoszona sprzedaż i przetarg ma się 

odbyć w dniu 6 grudnia.  

Radny Marek Jaskulski powiedział, że jest członkiem zarówno tej komisji jak i Komisji 

Budżetu i Finansów, która w środę będzie miała swoje posiedzenie w sprawie budżetu. Radny 

oświadczył, że na obydwóch komisjach będzie głosował za wyrażeniem pozytywnej opinii. Z 

uwagi na to, że po raz pierwszy wydatki przekroczyły kwotę 90 000 000 zł to jest duża 

progresja. 20% więcej niż w roku poprzednim. Lewa strona sali często zarzucała, że budżety 

są mało rozwojowe to jest bardzo rozwojowy budżet. Wydatki majątkowe to około 27%, czyli 

utrzymany jest poziom satysfakcjonujący. Budowa i przebudowa dróg pozwolą utrzymać się 

w czołówce.  
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Przewodniczący Komisji zapytał, kto wyraził sugestie, że budżet powiatu jest mało 

rozwojowy? Przewodniczący Komisji słyszy to pierwszy raz  ust Pana Przewodniczącego 

Rady.  

Radny Marek Jaskulski powiedział, że podczas uchwalania budżetów powiatu 

włocławskiego miały miejsce głosy z różnych kierunków, Radny nie chce wskazywać 

personalnie. Ojcem budżetu są wszyscy radni. Podczas kampanii miały nawet miejsce takie 

głosy od samorządowców szczebla niższego.  Radny nie chciałby się zagłębiać w ten temat, 

aby nie popsuć relacji międzyludzkich, ponieważ każdy ma prawo się mylić. Wszyscy radni 

głosowali za poprzednim budżetem i radny wierzy, ze po przytoczonych danych przez Panią 

Skarbnik, a liczby nie kłamią, będzie podobnie. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie komisji mają pytania w tym punkcie? 

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że na ostatniej komisji dyskutowano na temat wysokości 

środków zaplanowanych na oświatę.  

Skarbnik Powiatu powiedziała, że w części opisowej jest błąd na stronie 11, kwota rezerwy 

celowej pozostawionej na wydatki bieżące w oświacie  edukacyjnej opiece wychowawczej 

wynosi 504 250  zł natomiast w części opisowej jest 570 620 zł. Skarbnik poinformowała, że 

do budżetu będzie miała miejsce autopoprawka, ponieważ na bieżąco wpływają informacje od 

kierowników jednostek organizacyjnych m.in. od Dyrektora PZD we Włocławku z/s w 

Jarantowicach.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

9) Sprawozdanie za lata 2014-2015 Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji 

„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 

2014-2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku uchwałą nr 

XXXVII/339/14 z dnia 26 września 2014 roku.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że w dniu dzisiejszym członkowie Komisji 

otrzymali Sprawozdanie za lata 2014-2015 Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji 

„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2014-2017” 

przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku uchwałą nr XXXVII/339/14 z dnia 26 

września 2014 roku. Materiał jest bardzo obszerny. Przewodniczący Komisji poprosił Pana 

Piotra Chrzanowskiego – pracownika Wydziału Inwestycji i Rozwoju o przedstawienie 

tematu.  

Pan Piotr Chrzanowski– pracownika Wydziału Inwestycji i Rozwoju poinformował, ze 

zgodnie z przepisem art. 87 ustawy z dnia 23 lipca 2003 roku o ochronie zabytków i opiece 

nad zabytkami zarząd powiatu sporządza na okres 4 lat program opieki nad zabytkami. 

Program ten konsultowany jest z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków i po uzyskaniu 

opinii Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków przedstawiany jest radzie powiatu do 

uchwalenia. W dniu 26 września 2014 r. Rada Powiatu we Włocławku uchwaliła „Powiatowy 
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Program Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2014-2017”. Pozostałe 

przepisy w/w ustawy obowiązują zarząd powiatu, aby co 2 lata sporządzał sprawozdanie z 

wykonania tego programu. To sprawozdanie, które jest przedmiotem obrad komisji obejmuje 

realizacje programu za lata 2014-2015. Program konieczny jęt jeśli rada powiatu przydziela 

dotacje na ochronę zabytków i na prace konserwatorskie. Bez programu i bez zasad 

przydzielania dotacji nie ma możliwości, aby tego typu dotacje były przydzielane. Program 

publikowany jest również w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Sprawozdanie jest obszerne z tego powodu, że zarówno jednostki organizacyjnej powiatu jak 

i samorządy gminne, które wchodzą w skład powiatu są zobligowane do składania 

sprawozdań z jego realizacji. Sprawozdanie podzielone jest na części: 

I Dotacje udzielone przez Powiat Włocławski na remonty i konserwacje zabytków w latach 

2014-2015; 

II Sprawozdania z jednostek organizacyjnych Powiatu Włocławskiego.  

III Informacje z jednostek samorządu terytorialnego wchodzących w skład Powiatu 

Włocławskiego.  

Sprawozdanie jest opracowywane przez Zarząd Powiatu we Włocławku, który przedkłada go 

Radzie Powiatu we Włocławku.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy maja uwagi do przedłożonego 

sprawozdania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Sprawozdanie za lata 2014-2015 

Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji „Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami 

Powiatu Włocławskiego na lata 2014-2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku 

uchwałą nr XXXVII/339/14 z dnia 26 września 2014 roku zostało przyjęte.   

Sprawozdanie za lata 2014-2015 Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji „Powiatowego 

Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2014-2017” przyjętego 

przez Radę Powiatu we Włocławku uchwałą nr XXXVII/339/14 z dnia 26 września 2014 

roku stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

10) Analiza planu zadań rzeczowych na rok szkolny 2017/2018. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że w dniu dzisiejszym członkowie Komisji 

otrzymali informację przedstawiającą plan zadań rzeczowych na rok szkolny 2017/2018. 

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na to, że dyrektorzy szkół maja duży optymizm jeśli 

chodzi o nabór do szkół powiatowych. Przewodniczący Komisji życzy wszystkim 

dyrektorom, aby ten plan rzeczowy spełnił się w 100% i wtedy będzie można rozmawiać o 

kosztach utrzymania szkół, które ulegną zmniejszeniu.  

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że § 24 Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z 2004 roku 

został uchylony dosyć dawno, a w tym § była mowa o ustalaniu miedzy dyrektorami a 

jednostka samorządu terytorialnego  w zakresie planu zadań rzeczowych. W obecnej ustawie 

o systemie oświaty nie ma już tego zapisu i nie ma żadnej regulacji prawnej, która mówiłaby 

o ustalaniu planu rzeczowego szkół. W organizacjach pracach szkoły do 30 marca danego 

roku  jest rzeczywista organizacja pracy zatwierdzona przez Starostę Włocławskiego. Od tego 

roku szkolnego, który będzie miał miejsce w przyszłości te organizacje będą opiniowane 

przez Kuratora Oświaty i dopiero później zatwierdzane przez organ prowadzący. 

Przedstawiana informacja wynika z planu pracy komisji, ale nie ma uregulowania prawnego i 

ustawowego do przedstawienia informacji.  

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że ZS w Lubrańcu Marysinie ma zamiar przyjąć 275 

uczniów. Czy ta liczba uczniów wynika z kierunków, które są proponowane? To się powtarza 

co roku. Radny zastanawia się, ile można mieć w sobie fantazji, żeby cały czas wierzyć w 

taką ilość uczniów. 



13 

 

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że optymizm wraz z nową ustawą o systemie oświaty zostanie skorygowany.  

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że zależy na szkołach powiatowych, ponieważ jest 

również absolwentem szkoły powiatowej, ale trzeba mieć troszeczkę zdrowego rozsądku.  

Radny Wojciech Rudziński przyznał racje panu radnemu Andrzejowi Stasiakowi, ponieważ 

według niego jest to planowanie bez sensu.  Inne szkoły planują w to sposób logiczny. Radny 

zaproponował, aby wydział przymierzył się do ujednolicenia nazw szkół. W powiecie 

włocławskim funkcjonują technika np. w ZS w Chodczu i ZS w Izbicy Kujawskiej natomiast 

w ZS w Lubrańcu-Marysinie jest technikum agrobiznesu, technikum ekonomiczne. To jest 

niezgodne z systemem oświaty. Nazewnictwo jest ujednolicane i funkcjonują technika w 

zawodach: technik żywienia, technik ekonomista itd. Jeśli chodzi o zasadniczą szkołę 

zawodową to ona kształci w zawodach.  

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że dobrym momentem będzie podejmowana przez Rade Powiatu we Włocławku 

do podjęcia której zobowiązana jest do 31 marca 2017 r. dotycząca sieci szkół 

ponadgimnazjalnych. Prace nad uchwałą zostaną podjęte w momencie podpisania ustawy o 

systemie oświaty. Ta uchwała będzie opiniowana zarówno przez związki zawodowe jak i 

kuratora oświaty. Oczekiwana jest zmiana ustawy o systemie oświaty i musi zostać 

przygotowana odpowiednia uchwala Rady Powiatu dotycząca sieci szkół na lata 2017-2019, 

czyli do momentu kiedy system oświaty zostanie ujednolicony, a później będzie kolejna 

uchwała dotycząca sieci szkół po pełnym wejściu w życie reformy.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że jednocześnie spowoduje to zmianę statutów 

szkół. 

Pani Monika Leśniewska – pracownik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że uchwały przekształcenie będą jednocześnie aktami założycielskimi szkół.  

W dniu 15 grudnia odbędzie się spotkanie w Zespole Szkól Samorządowych w Kowalu o 

16:30 dotyczące reformy. Wstęp jest wolny i wszyscy mogą w nim uczestniczyć.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do przedłożonej 

informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła informację 

przedstawiającą plan zadań rzeczowych na rok szkolny 2017/2018. 

Informacja przedstawiająca plan zadań rzeczowych na rok szkolny 2017/2018 stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

11) Przyjęcie planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 

Włocławku na rok 2017.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o komisji członkowie 

komisji otrzymali projekt planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 

Włocławku na rok 2017. Przewodniczący Komisji zapyta członków komisji, czy mają uwagi?  

Wobec braku uwag i innych propozycji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za 

przyjęciem planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0  

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że plan 

pracy został przyjęty.  

Plan pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
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12) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że w planie pracy komisji na ten 

rok został jeszcze jeden temat tj. posiedzenie wyjazdowe Komisji do Wielofunkcyjnej 

Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej w Brzeziu połączone  z oceną warunków i sposobu  jej 

funkcjonowania. W związku  z tym, że obecnie w Brzeziu funkcjonują dwie placówki odbędą 

się 2 posiedzenia tj. pierwsze w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej „Jaś” w Brzeziu a 

drugie w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej „Małgosia”. Przewodniczący Komisji 

zaproponował termin posiedzenia na dzień 15 grudnia 2016 roku. 

Pierwsze posiedzenie o godz.:  9:30 w siedzibie Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej „Jas”  

natomiast drugie posiedzenie o godz.: 10:30 w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej w 

Brzeziu „Małgosia”. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają jakieś uwagi? Wobec braku 

uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że termin został zaakceptowany przez członków 

Komisji.  

 

13) Zamkniecie obrad Komisji 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał 1 grudnia  

2016 roku o godzinie 12:40  zamknięcia obrad Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  

 

 

 
    Przewodniczący Komisji  

Edukacji, Kultury i Sportu 

 

           Karol Matusiak 

         

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ………………………… 


